

RÉSUMÉ. — Les thomismes analytiques. Un cas de scolastique médiévale et contemporaine. Par Cyrille MICHON.

*Partant de l'étiquette forgée par John Haldane, l'auteur distingue quatre formes de thomismes analytiques ou de lectures de Thomas d'Aquin qu'on peut qualifier d'analytiques, les évaluant diversement, et les rapportant à des objets différents. Il soutient également que l'entreprise est légitime, voire naturelle, car la philosophie analytique est la scolastique de notre temps.*

MOTS-CLEFS : *thomisme – philosophie analytique – L. Wittgenstein – E. Anscombe – A. Kenny.*

ABSTRACT. — Analytical Thomisms. The case of contemporary and medieval Scholastics. By Cyrille MICHON.

*Building upon John Haldane's label, the author aims to distinguish four forms of analytical Thomisms and interpretations of Thomas Aquinas that can be qualified as analytical ; evaluating them in varying ways and considering them in relationship to different objects. The author defends the legitimacy, if not even the natural direction, of his endeavour as he claims that analytical philosophy has become today's Scholastics.*

KEYWORDS : *Thomism – analytical philosophy – L. Wittgenstein – E. Anscombe – A. Kenny.*